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084/20: Godkjenning av  innkalling og saksliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 

Alver formannskap 24.09.2020: 

Handsaming: 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

FO- 084/20 Vedtak: 

Innkalling og saksliste er godkjent. 

 

085/20: Godkjenning av møteprotokoll 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

 

Alver formannskap 24.09.2020: 

Handsaming: 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

FO- 085/20 Vedtak: 

Møteprotokollen er godkjent. 

 

086/20: Høyring på forslag til reviderte statlege planretningslinjer for differensiert forvaltning av 

strandsona langs sjøen 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Saka vert lagt fram for politisk handsaming.  

Alver formannskap 24.09.2020: 

Behandling: 

Uttale frå utval for areal, plan og miljø- styringsgruppa- 16.09.2020 til formannskapet 

24.09.2020 sak 086/20, vart ettersendt:   

Høyring - strandsone-forvaltning:  

Utvalet handsama høyring om forslag til reviderte statlege planretningslinjer for differensiert 

forvaltning av strandsona langs sjø. 

 

Ingrid Fjeldsbø (H) sette fram følgjande framlegg til høyringsuttale: 

1. Areal, plan og miljø i Alver Kommune meiner at heile kommunen bør liggje i sone 3. Alver 

kommune er ein ny kommune som er slått saman av tre kommunar, Lindås, Meland og 

Radøy. Dei tidlegare kommunane  har lange tradisjonar med å ferdast på sjøen og gjere bruk 

av strand og kystsona. Dette har bygd opp ein kystkultur og næringsaktivitetar der bruk av 

strandsona har vore nødvendug og ein viktig ressurs. Ei berekraftig forvaltning av strandsona 



har difor vore og vil fortsatt verta viktig i nye Alver kommune for å sikre både ivaretaking av 

kystkulturtradisjonar, næringverksamheit, samt sikre ålmeinta sin tilgang til, og bruk av 

strandsona til fritid og rekreasjon. 

2. Det er stor skildnad på arealpresset i Alver og sentrale strok som Bergen, Oslo og 

Oslofjorden. Også innad i Alver vil det vera store ulikheiter gjeldande press på og bruk av 

strandsona. I samband med kommuneplanarbeidet må det difor gjerast eit kunnskapsbasert 

kartleggingsarbeid for å fastsetje greser innad i kommunen. Ein del av kystlinja vil vera 

utilgjengeleg for bygging grunna typografiske forhold, men vil likavel vera tilgjengeleg for 

ålmeinta. 

3. Som ein ny stor kommune vil Alver kommune inneha kompetanse nok til å ivareta alle 

naudsynte hensyn det inneber ved at kommunen er i sone 3. I tillegg vil ein ha god kontakt 

og samarbeid med fylkesmannsembetet i denne type saker og planarbeid. 

4. Det er positivt at dei nye retningslinjene har fått ein kortare og enklare ytforming, og det er 

betre systematisert med tydelege overskrifter som gjer det enklare å finna fram og gjere bruk 

av dokumentet. 

 

Utval for areal, plan og miljø slutta seg samrøystes til dette framlegget til høyringsuttale. 

 

Framlegg frå T.Larsen-H: 

Som uttale frå utval for areal, plan og miljø 

 

Framlegget vart vedtake mot 1 røyst (L.Johnsen-MDG) 

 

FO- 086/20 innstilling: 

1. Alver Kommunestyre meiner at heile kommunen bør liggje i sone 3. Alver kommune er ein 

ny kommune som er slått saman av tre kommunar, Lindås, Meland og Radøy. Dei tidlegare 

kommunane  har lange tradisjonar med å ferdast på sjøen og gjere bruk av strand og 

kystsona. Dette har bygd opp ein kystkultur og næringsaktivitetar der bruk av strandsona har 

vore nødvendug og ein viktig ressurs. Ei berekraftig forvaltning av strandsona har difor vore og 

vil fortsatt verta viktig i nye Alver kommune for å sikre både ivaretaking av 

kystkulturtradisjonar, næringverksamheit, samt sikre ålmeinta sin tilgang til, og bruk av 

strandsona til fritid og rekreasjon. 

 

2. Det er stor skildnad på arealpresset i Alver og sentrale strok som Bergen, Oslo og 

Oslofjorden. Også innad i Alver vil det vera store ulikheiter gjeldande press på og bruk av 

strandsona. I samband med kommuneplanarbeidet må det difor gjerast eit kunnskapsbasert 

kartleggingsarbeid for å fastsetje greser innad i kommunen. Ein del av kystlinja vil vera 

utilgjengeleg for bygging grunna typografiske forhold, men vil likavel vera tilgjengeleg for 

ålmeinta. 

 

3. Som ein ny stor kommune vil Alver kommune inneha kompetanse nok til å ivareta alle 

naudsynte hensyn det inneber ved at kommunen er i sone 3. I tillegg vil ein ha god kontakt 

og samarbeid med fylkesmannsembetet i denne type saker og planarbeid. 

4. Det er positivt at dei nye retningslinjene har fått ein kortare og enklare ytforming, og det er 

betre systematisert med tydelege overskrifter som gjer det enklare å finna fram og gjere bruk 

av dokumentet. 

 

 

087/20: Endring av reglement for politisk styringsstruktur 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Reglement for politisk styringsstruktur blir endra på dei punkt som er lagt fram i saka.  

 

Alver formannskap 24.09.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 



FO- 087/20 innstilling: 

Reglement for politisk styringsstruktur blir endra på dei punkt som er lagt fram i saka.  

 

088/20: Økonomiplan 2021 - 2024 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Investeringsbudsjettet for 2021 blir vedteke i samsvar med oppsettet. Rådmannen skal 

justere investeringsbudsjettet for 2021 i samsvar med forventa framdrift på prosjekta som 

pågår i 2020. Dette betyr at prosjekta som pågår i 2020 som har endra framdrift per 2. 

tertialrapport vert flytta til 2021 når budsjettvedtaket for 2021 vert fatta. 

Investeringsbudsjettet for VA prosjekta vert oppdatert i samsvar med temaplan for VA 

som vert vedteken oktober/ november 2020.  

2. Økonomiplan for 2021-2024 og rammer for 2021 vert vedteke, jfr bevilgningsoversikt drift 

§ 5-4. Det endelege budsjettvedtaket for 2021 med korrekt ramme for ordinært 

rammetilskot og rammer for tenesteområda inkludert lønns – og prisstigning vert 

vedteken av kommunestyret i desember 2020.  

Administrasjonsutval 16.09.2020: 

Handsaming: 

Orientering ved rådmann Ørjan Raknes Forthun. 

Uttaler frå dei ulike forbund vert lagt ved saka. 

 

Økonomiplanen 2021-2024 er teke til orientering, samrøystes. 

 

ADM- 010/20 uttale: 

Økonomiplanen 2021-2024 er teke til orientering. 

 

Alver formannskap 24.09.2020: 

Handsaming: 
Uttale til økonomiplan frå Utdanningsforbundet, Fagforbundet og protokoll fra HTV møte 

21.09.2020 vart lagt til som vedlegg og ettersendt til formannskapet. 

 

Følgjande endring i rådmannen sitt framlegg vart lagt fram i møtet: 

 
 

Framlegg frå M.Klementsen-FNB: 

1. Framlegget tas til orientering som grunnlaget for rådmannen sitt administrative forslag 

til budsjett for 2021 og økonomiplan for kommende periode fra og med 2021. 

Kommunestyret vedtar i desember helhetlig budsjett og økonomiplan for Alver 

kommuneog binder seg ikke opp gjennom delvedtak uten at en har full oversikt, slik 

rådmannen sitt framlegg til todelt behandling legger opp til. 

 

2. Formannskapet/kommunestyret er ved dette ikke bundet opp til rådmannen sin 

ramme, og vil fritt se på å vurdere inntekter, utgifter og ikke minst det administrative 

kostnadsnivået ved enhetlig budsjett og økonomibehandling i desember. 

 

Framlegg frå AP, KRF, SP og H v/Ø.Oddekalv-AP: 

Formannskapet utset handsaming av økonomiplan 2020-2024 til neste formannskapsmøte, og 



ønskjer svar på innsendte spørsmål før handsaming. Det vil bli arbeidd vidare med alternative 

tiltak. 

Formannskapet legg følgjande til grunn i det vidare arbeidet med økonomiplan:  

·  Det blir ikkje innført eigedomsskatt på hus og hytter  

·  Det blir ikkje innført eigedomsskatt på næring  

·  Alversund dag- og aktivitetssenter blir vidareført 

·  Middagslevering til heimebuande blir vidareført 

·  Instutisjonkjøkken vil ikkje bli lagt ned 

Formannskapet vil kutte kr 10 mill. i administrasjon, og ber rådmannen sjå på justeringar i 

organisasjonen og nivå på rapportering.  

·  Som eitt av tiltaka vil formannskapet be kommunestyret innføre stillingsstopp i 

administrative stillingar med umiddelbar verknad. Stillingsstoppen skal ikkje råke 

stillingar som er direkte knytt til tenestemottakar. Vi ber rådmannen i samarbeid 

med administrasjonsutvalet konkretisere korleis dette skal gjennomførast. 

Formannskapet vil kutte kr 2 mill. i overføringar til regionrådet/NUI, inklusive reduksjon i 

kontingent.  

Formannskapet vil sjå nærare på posten «kjøp av varer og tenester» med sikte på å redusere 

denne. 

Formannskapet forventar utbetaling frå Havbruksfondet i 2021, som vil bli brukt til vidare 

saldering.  

Formannskapet vil kome tilbake til Åsheim-krinsen i eiga sak i haust.   

 

Det vart først røysta over utsettingsframlegget frå AP, KRF, SP og H. 

Utsettingsframlegget vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 088/20 Vedtak: 

Formannskapet utset handsaming av økonomiplan 2020-2024 til neste formannskapsmøte, og 

ønskjer svar på innsendte spørsmål før handsaming. Det vil bli arbeidd vidare med alternative 

tiltak. 

Formannskapet legg følgjande til grunn i det vidare arbeidet med økonomiplan:  

·  Det blir ikkje innført eigedomsskatt på hus og hytter  

·  Det blir ikkje innført eigedomsskatt på næring  

·  Alversund dag- og aktivitetssenter blir vidareført 

·  Middagslevering til heimebuande blir vidareført 

·  Instutisjonkjøkken vil ikkje bli lagt ned 

Formannskapet vil kutte kr 10 mill. i administrasjon, og ber rådmannen sjå på justeringar i 

organisasjonen og nivå på rapportering.  

·  Som eitt av tiltaka vil formannskapet be kommunestyret innføre stillingsstopp i 

administrative stillingar med umiddelbar verknad. Stillingsstoppen skal ikkje råke 

stillingar som er direkte knytt til tenestemottakar. Vi ber rådmannen i samarbeid 

med administrasjonsutvalet konkretisere korleis dette skal gjennomførast. 

Formannskapet vil kutte kr 2 mill. i overføringar til regionrådet/NUI, inklusive reduksjon i 

kontingent.  

Formannskapet vil sjå nærare på posten «kjøp av varer og tenester» med sikte på å redusere 

denne. 

Formannskapet forventar utbetaling frå Havbruksfondet i 2021, som vil bli brukt til vidare 

saldering.  

Formannskapet vil kome tilbake til Åsheim-krinsen i eiga sak i haust.   
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